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Zápis z jednání Komise kultury, cestovního ruchu a vnějších vztah ů Rady kraje 
Vysočina č. 2/2010 konaného dne 11. února 2010 

 
 

Přítomni:  

1. Mojžyšková Ivana  5. Ptáček Jaroslav (předseda)  

2. Čapková Zdena  6. Šlechtický Pavel (místopředseda) 

3. Studenec Zdeněk   7. Havlíček Milan 

4. Chalupa Josef  8. Lisá Katina (tajemnice) 

 

Nepřítomni (omluveni):  

1. Vybíral Karel  3. Müllerová Hana  

2. Kozub Ondřej   4. Rudišar Luboš 
 

Hosté:  

1. Škaryd Tomáš (člen Rady kraje 
Vysočina) 3. Kasalová Zdeňka (ORR) 

2. Čihák Tomáš (Vysočina Tourism)  

 
 

Program jednání:  

1. Zahájení jednání, schválení programu;  
2. Informace o financování obnovy kulturních památek v kraji Vysočina (OKPP); 
3. Zpráva o stavu odvětví cestovního ruchu v kraji Vysočina (ORR, Vysočina Tourism); 
4. Národní zahájení VI. Festivalu muzejních nocí v Jihlavě (OKPP); 
5. Oslavy Gustava Mahlera 2010 – příprava, program (OKPP, OSH); 
6. Regionální operační program –  realizované projekty (ORR, OKPP, Vysočina Tourism); 
7. Možnosti spolupráce kraje Vysočina s komerčními subjekty při propagaci turistických cílů 

v kraji Vysočina (Vysočina Tourism); 
8. Diskuse a různé; 
9. Závěr. 
 
 

1. Zahájení jednání, schválení programu 
Jaroslav Ptáček, předseda Komise kultury, cestovního ruchu a vnějších vztahů Rady kraje 
Vysočina (dále jen „Kkcrvv“), přivítal všechny přítomné a zahájil jednání. Dle počtu přítomných 
členů konstatoval, že je Kkcrvv usnášeníschopná.  
Přednesl návrh programu, který byl 7 hlasy schválen. K zápisu z minulého zasedání nebyly 
vzneseny žádné připomínky.  

 
2. Informace o financování obnovy kulturních památe k v kraji Vyso čina  

Katina Lisá informovala členy komise o financování obnovy kulturních památek v kraji Vysočina 
v roce 2010.  Rozpočet odboru kultury a památkové péče byl pro letošní rok ponížen celkem o 
17,5 mil. Kč. Dotace na  obnovu kulturních památek jsou pro letošní rok ve výši 10 mil. Kč (oproti 
18 mil. Kč v roce 2009). Celkem bylo zaevidováno 137 žádostí o dotace v celkové výši 18 mil. Kč. 
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Dvě žádosti o dotaci na obnovu kulturních památek byly po termínu uzávěrky Ministerstvem kultury 
zařazeny do programu Záchrany architektonického dědictví a tudíž žadatelé vzali své žádosti zpět. 
V loňském roce proběhla aktualizace Zásad pro poskytování dotací na obnovu kulturních památek, 
v nichž byl doplněn s ohledem na předpokládaný nedostatek finančních prostředků následující 
text: „V případě převisu žádostí bude odborem kultury a památkové péče a radním pro oblast 
cestovního ruchu a kultury sestaveno pořadí a dotace budou poskytnuty ve stanovém pořadí do 
vyčerpání částky alokované v rozpočtu kraje Vysočina na příslušný kalendářní rok. Pořadí bude 
stanoveno podle bodově ohodnocených následujících kritérií ……….“. Na základě provedeného 
bodového hodnocení bylo podpořeno celkem 68 žádostí v celkové výši 9,9 mil. Kč. Tento materiál 
byl projednán v Radě kraje Vysočina a poté následně i v Zastupitelstvu kraje Vysočina. 
V současné době jsou vyhotovovány informativní dopisy žadatelům. Tomáš Škaryd dodal, že 
v důsledků finanční krize byla částka na obnovu kulturních památek značně ponížena. Byly 
upřednostňovány objekty, které již byly opravovány, nebo památky většího kulturního významu.   
 
Usnesení 07/02/2010/Kkcrvv 
Komise kultury, cestovního ruchu a vn ějších vztah ů Rady kraje Vyso čina 
bere na v ědomí  
informace o financování obnovy kulturních památek v kraji Vysočina.  
Usnesení bylo přijato 7 hlasy (0 proti, 0 se zdrželo). 

 
 
3. Zpráva o stavu odv ětví cestovního ruchu v kraji Vyso čina 

Zdeňka Kasalová okomentovala podkladový materiál k tomuto bodu. Veškeré statistické údaje se 
kterými pracujeme jsou údaje od Českého statistického úřadu. Český statistický úřad sleduje 
zahraniční a domácí hosty v hromadných ubytovacích zařízeních (dále jen „HUZ“). To jsou 
zařízení s minimálně pěti pokoji nebo deseti lůžky, která slouží pro účely cestovního ruchu, tj. 
poskytují přechodné ubytování hostům (včetně dětí) za účelem dovolené, zájezdu, lázeňské péče, 
služební cesty, školení atd. Do HUZ nejsou zahrnuty chaty, chalupy a priváty. Ze statistik je patrné, 
že počet zahraničních hostů v HUZ v kraji Vysočina stále ubývá. Oproti loňskému roku byl u 
zahraničních hostů v HUZ zaznamenán pokles ve výši 6 %. U domácích hostů v HUZ počet 
návštěvníků v kraji Vysočina poklesl o 7,7 %. Ze statistických dat je patrné, že kraj Vysočina se 
řadí v návštěvnosti domácích a zahraničních hostů v HUZ k nejméně navštěvovaným krajům. U 
celkového počtu hostů (domácí + zahraniční hosté) v HUZ v kraji Vysočina v porovnání roku 2009 
s rokem 2008 došlo k poklesu o 7,5%. V roce 2009 zaznamenaly pokles u zahraničních a 
domácích hostů v HUZ také všechny ostatní kraje ČR. V kraji Vysočina jsou hlavní cílovou 
skupinou domácí hosté a na ty se chceme převážně zaměřit. Důvod úbytku hostů spatřujeme 
v tom, že kraj Vysočina nemá vysoká pohoří, lázně, většina zahraničních turistů bývá ubytována 
v hlavním městě a za památkami pouze dojíždí, a dalším důvodem je nedostatek kapacit pro 
kongresovou turistiku. Ze zahraničních hostů v HUZ kraj Vysočina nejvíce navštěvují turisté ze 
zemí Německa, Slovenska, Rakouska, Polska, Francie, Nizozemí, Velké Británie, Itálie, Belgie a 
USA. 
Ze statistických dat je patrné, že se zkracuje délka pobytu v HUZ v kraji Vysočina. V roce 2005 byl 
průměrný den přenocování 3,3 dne a roce 2009 už jen 2,2 dne. Tomáš Čihák dodal, že u 
domácích turistů v kraji Vysočina byl největší meziroční pokles ze všech krajů. Formou projektů na 
podporu cestovního ruchu se snažíme v kraji Vysočina o zvýšení počtu turistů. Na dalších 
zasedání komise se členové tímto materiálem budou opět zabývat, bylo by vhodné zmapovat 
možné příčiny úbytku turistů. 
  
 

4. Národní zahájení VI. Festivalu muzejních nocí v Jihlav ě 
Katina Lisá sdělila členům komise, že Festival muzejních nocí se koná již šestým rokem a třetím 
rokem se koná Národní zahájení Festivalu muzejních nocí. V letošním roce bude národní zahájení 
probíhat v kraji Vysočina. Dne 14.5.2010 se uskuteční slavnostní zahájení Festivalu muzejních 
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nocí v gotické síni jihlavské radnice. Poté budou následovat pro zájemce a hosty z celé ČR 
komentované prohlídky jihlavské radnice. Současně bude probíhat program pro veřejnost na 
Masarykově náměstí v Jihlavě. Zpřístupněny budou pro veřejnost naše jihlavské organizace 
(muzeum a galerie), otevřeny budou i další objekty např. vyhlídková věž kostela sv. Jakuba, dům 
Gustava Mahlera, jihlavské podzemí atd. Vstupy do těchto organizací budou zdarma. Členové 
kulturní komise obdrží pozvánku na národní zahájení Festivalu muzejních nocí. Na tuto akci 
navazují oslavy Gustava Mahlera 2010, které budou zahájeny dne 18.5.2010 otevřením festivalu 
Mahler Jihlava – Hudba tisíců. 
 
Zdeněk Studenec dodal k předchozímu bodu jednání, že podpora cestovního ruchu v kraji 
Vysočina není dobrá. Bylo by dobré vyhotovit podrobnější rozbor příčin poklesu cestovního ruchu. 
Tomáš Škaryd řekl, že pokles je opravdu trvalý. Aktivita na domácího turistu nebyla skoro žádná. 
Kraj Vysočina se hodně prezentoval v cizích zemích, což nemělo pro kraj žádný přínos. Chceme 
se zaměřit na domácího klienta. Byl jsem přítomen na zasedání Kulturní Most v Jihočeském kraji. 
Jedná se o projekt spolupráce Jihočeského kraje s Dolním Rakouskem. Jedná se o aktivitu spojení 
cestovního ruchu a kultury. Na jeden víkend se otevřou galerie a ateliéry a účastníci mají možnost 
navštívit umělce přímo doma. Chtěli bychom tuto aktivitu zavést i v našem kraji.  Členové komise 
se jednotně shodli na tom, že k problematice cestovního ruchu se vrátí po předložení nástinu 
možných příčin daného stavu.  
 
Úkol: Na p říští zasedání komise vyhotovit rozbor p říčin poklesu cestovního ruchu ve všech 
okresech. (OKPP, ORR, Vyso čina Tourism)  
  
Usnesení 08/02/2010/Kkcrvv 
Komise kultury, cestovního ruchu a vn ějších vztah ů Rady kraje Vyso čina 
bere na v ědomí  
informace o národním zahájení VI. Festivalu muzejních nocí v Jihlavě.  
Usnesení bylo přijato 7 hlasy (0 proti, 0 se zdrželo). 
 
 

5. Oslavy Gustava Mahlera 2010 – p říprava, program  
Katina Lisá informovala o tom, že dne 18.5.2010 v den 100. výročí úmrtí, proběhne oficiální 
zahájení oslav Gustava Mahler (dále jen GM). Nejvýznamnější akce se uskuteční na počest 150. 
výročí narození dne 7.7. 2010 v Jihlavě (otevření parku a odhalení sochy GM) a v Kališti 
(slavnostní galakoncert). Přestože lídrem oslav je Statutární město Jihlava, kraj Vysočina jako 
jeden z důležitých partnerů oslav se na všech akcích velmi významně podílí, finančně od roku 
2007 částkou cca 3,6 mil Kč. Kromě národního zahájení Festivalu muzejních nocí, které je 
zahrnuto do rámce oslav, bylo vydáno v letošním roce v ediční řadě mahlerovských nahrávek již 
čtvrté CD, kraj přispěl již podeváté na hudební festival Mahler Jihlava – Hudba tisíců, na 
sochařskou výzdobu v parku GM, významně rovněž podpořil slavnostní galaprogram v Kališti, 
finančně se podílí na několika individuálních projektech v souvislosti s výročím i GM (publikace o 
GM, turistický záznamník a odznak pro absolventy trasy „Po stopách GM“, výstava výtvarných děl, 
další koncerty a aktivity měst, obcí a dalších subjektů apod.), zaštítil také doprovodné akce konané 
v příspěvkových organizacích kraje na úseku kultury.  
Tomáš Čihák dodal, že Vysočina Tourism se chystá vydat brožuru po stopách Gustava Mahlera ve 
spolupráci s Muzeem Vysočiny a Statutárním městem Jihlava a spolu s Centrálou cestovního 
ruchu Jižní Moravy vydá newsletter, který bude distribuován v Rakousko – s cílem přilákat na 
oslavy výročí narození Gustava Mahlera i rakouské turisty.  
 
Z jednání odešel člen komise Pavel Šlechtický. 
 

6. Regionální opera ční program –  realizované projekty  
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Tomáš Čihák okomentoval podkladový materiál. Informoval členy komise o v současné době 
realizovaných projektech Vysočina Tourism a zejména o dvou nově připravovaných na podporu 
marketingových aktivit v cestovním ruchu z ROP 2.2. Jedná se prakticky o poslední možnost využít 
finanční prostředky z ROPu. Členy komise pozval na seminář týkající se problematiky produktové 
nabídky kraje Vysočina v oblasti cestovního ruchu. Návrhy aktivit, které bychom chtěli z ROPu 
uskutečnit jsou:  

- Produkty cestovního ruchu 
- Web (zatraktivnění turistického portálu, re-design) 

- Propagační materiály (CD, letáky, publikace) a jejich distribuce na veletrzích a významných 
akcích v ČR, tj. i na Vysočině 

- Veletrhy a výstavy – redukce účasti na veletrzích o 1/3. 
- Semináře a diskusní fóra – jde nám hlavně o zpětnou vazbu – pro podnikatele, zástupce 

TIC  
- Orientace na zážitkový cestovní ruch – jedná se o netradiční prohlídky hradů a zámků 
- Internetová inzerce  

 
Finanční rámec pro dva projekty je cca 12,7 mil. Kč., v plánu realizace aktivit 2010-2013, tj. 
maximálně využít možnosti ROPu. Je třeba připravit dva projekty, protože max. možná dotace na 
jeden projekt je 8 mil. Kč.  
 
Usnesení 09/02/2010/Kkcrvv 
Komise kultury, cestovního ruchu a vn ějších vztah ů Rady kraje Vyso čina 
bere na v ědomí     
informaci o realizovaných projektech Vysočina Tourism, příspěvková organizace v rámci 
Regionálního operačního programu NUTS 2 Jihovýchod  
a doporu čuje  radě kraje  

• schválit  obsahové znění projektů „Marketing turistické nabídky kraje Vysočina do r. 2013“ 
a „Prezentace turistické nabídky kraje Vysočina do roku 2013“  

• předložení  projektů „Marketing turistické nabídky kraje Vysočina do r. 2013“ a „Prezentace 
turistické nabídky kraje Vysočina do roku 2013“ organizací Vysočina Tourism, příspěvková 
organizace do Regionálního operačního programu NUTS 2 Jihovýchod, oblast podpory 2.2 
Rozvoj služeb v cestovním ruchu (výzva k předkládání projektů 30. 3. – 31. 5. 2010) a 

a 
doporu čuje rad ě kraje doporu čit zastupitelstvu kraje vzít na v ědomí  obsahové znění projektů 
„Marketing turistické nabídky kraje Vysočina do r. 2013“ a „Prezentace turistické nabídky kraje 
Vysočina do roku 2013“ a rozhodnout uzav řít smlouvy o p ůjčce organizaci Vysočina Tourism, 
příspěvková organizace na realizaci prvních dvou etap u obou dvou projektů. 
Usnesení bylo přijato 6 hlasy (0 proti, 0 se zdrželo). 
 
Zdeňka Kasalová informovala členy komise o podaných projektech za odbor regionálního rozvoje. 
Podali jsme projekt Mediální kampaň turistického regionu Vysočina. V současné době byl projekt 
schválen a podpořen. Na projekt je vyčleněna částka ve výši 10 mil. Kč se spoluúčastí kraje ve 
výši 750 tis. Kč. Proběhlo výběrové řízení na agenturu, která nám doporučí do jakých médií 
zveřejnit, na který portál zveřejnit, které rádio máme oslovit atd. Výběrové řízení ještě nebylo 
uzavřeno.  
 
Katina Lisá informovala členy komise o podaných projektech za odbor kultury a památkové péče, 
které byly schváleny a byla zahájena jejich realizace. Jedná se o projekty Kulturní a přírodní 
dědictví Vysočiny a Muzea a galerie na Vysočině on-line. Oba projekty jsou v celkové výši cca 17 
mil. Kč. V současné jsou připravována zadání veřejných zakázek a budou vyhlášena výběrová 
řízení.  
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Tomáš Čihák rozšířil informaci podanou členům komise o realizovaných projektech za Vysočina 
Tourism. Vrátil se k projektu „Vybudování sítě hipotras“. V současné době se vyhlašuje výběrové 
řízení na provedení značení hipotras. Je to velmi významný projekt, který v takovém rozsahu v 
žádném jiném kraji realizován není. Zdeněk Studenec vznesl dotaz, zda se jedná o značení nebo 
úpravy. Tomáš Čihák odpověděl, že jde jen o značení již průchodných stezek. Tomáš Škaryd 
upřesnil, že na tento projekt máme vyčleněnou částku ve výši 2,8 mil. Kč. Trasy jsou v celkové 
délce 846 km. Do budoucna je zapotřebí značení udržovat.   
 
Usnesení 10/02/2010/Kkcrvv 
Komise kultury, cestovního ruchu a vn ějších vztah ů Rady kraje Vyso čina 
bere na v ědomí     
informace o realizovaných projektech za ORR, OKPP a Vysočina Tourism.  
Usnesení bylo přijato 6 hlasy (0 proti, 0 se zdrželo). 
 
 

7. Možnosti spolupráce kraje Vyso čina s komer čními subjekty p ři propagaci 
turistických cíl ů v kraji Vyso čina  

Tomáš Čihák informoval členy komise o nadcházejících seminářích k produktům cestovního ruchu. 
Připomněl, že všichni členové komise obdrželi pozvánku a osobně je ještě jednou pozval k účasti. 
Tyto semináře jsou určeny pro podnikatele a všechny subjekty, které se v cestovním ruchu 
pohybují. Výstupem by měly být ucelené nabídky služeb podnikatelů koncentrované v tištěném 
katalogu. Příští rok se plánuje tyto semináře zopakovat.   
 
Usnesení 11/02/2010/Kkcrvv 
Komise kultury, cestovního ruchu a vn ějších vztah ů Rady kraje Vyso čina 
bere na v ědomí     
informace o semináři, který je jedním z možností spolupráce kraje Vysočina s komerčními 
subjekty. 
Usnesení bylo přijato 6 hlasy (0 proti, 0 se zdrželo). 
 
Z jednání odešel člen komise Josef Chalupa.  
 

8. Diskuse a r ůzné 
Katina Lisá okomentovala podkladový materiál týkající se Zásad pro poskytování dotací na 
podporu společenských a kulturních aktivit obcí kraje Vysočina související zejména s oslavami či 
připomenutím významných výročí obce. Celkem bylo zaevidováno asi 100 žádostí v celkové výši 
cca 3,5 mil. Kč, v rozpočtu byla pro rok 2010 schválena částka ve výši 1 mil. Kč. Na základě 
hodnocení podle matematických kritérií a přepočtů (viz zásady) bude poskytnuta dotace 49 
žadatelům. Dále informovala, že byla přítomna na zasedání veřejného fóra, které proběhlo na 
Krajském úřadě kraje Vysočina. Zde se projednávalo 10 největších problémů v kraji Vysočina. 
Jedním z problémů, který vzešel z jednání a dostal se mezi 10 největších v kraji, byl problém 
nedostatku finančních prostředků na obnovu kulturních památek.  
Tomáš Škaryd upřesnil informace o projektu Kulturní most. Tento projekt vznikl v roce 2008 a je 
naplánován do roku 2011. Jihočeský kraj chce v tomto projektu pokračovat a požádal kraj 
Vysočina o spolupráci. Vytvořili databázi subjektů, který se zabývají kulturou. Budou otevřeny 
galerie a ateliéry. Pokud by projekt vznikl i v kraji Vysočina hodně by náš kraj obohatil. 85% by bylo 
kryto z prostředků Evropské UNIE. V rámci kraje bychom chtěli udělat diskusní sezení, kde by se 
projednávala otázka „Kam zaměřit tento projekt“. Partneři by byli Jihočeský kraj nebo 
Jihomoravský kraj a partner z Dolního Rakouska. Bližší informace lze nalézt na internetových 
stránkách www.kulturni-most.cz. 
Ivana Mojžyšková dodala, že je zarážející jak málo je turistů. Chtělo by nalákat turisty na naše 
kulturní bohatství. Připravit např. propagační materiály pro školy, nalákat na festivaly, na rybářství 
atd. Tomáš Škaryd dodal, že podpora akcí je hlavně na organizátorech. Jaroslav Ptáček upřesnil, 
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že my můžeme pouze motivovat. Zdeněk Studenec řekl, že je dobré že se konají tyto semináře. 
Bylo by dobré udělat seminář s cestovními kancelářemi z celé ČR.  
 

9. Závěr 
Jaroslav Ptáček poděkoval členům komise za aktivní přístup a ukončil jednání. 
Termín zasedání komise kultury, cestovního ruchu a vnějších vztahů č. 3/2010 byl stanoven na 
čtvrtek 10. června 2010 od 14:00.   
 
 
Jaroslav Ptá ček, v. r.  
předseda Komise kultury, cestovního ruchu a vnějších vztahů Rady kraje Vysočina 
 
 
Zpracovala a zapsala: Eva Charvátová dne 14. dubna 2010. 
 


